
       Gamlebyen Rotaryklubb 
    Referat nettmøte 07.04.21  

   Den sivile betydningen av Borg havn – Henning André Lilleng, 

   Maritim leder Borg Havn 

Tilstede: 18 medlemmer 

Tove ønsket velkommen med Bjørnstjerne Bjørnsons «Jeg velger meg april», og 

ga oss samtidig den morsomme bakgrunnen for diktet. 

 

Vi fikk en grundig gjennomgang av organisasjon, aktiviteter, utvikling, den nye 

Havne- og farvannsloven – med sine utfordringer, og Borg Havn som en viktig del 

av nasjonal beredskap. 

Borg Havn er et interkommunalt selskap (IKS) mellom Hvaler (4%), Sarpsborg 

(48%) og Fredrikstad (48%). Borg havn har de siste årene satset på 

eiendomsutvikling, bygg og utleie av næringsbygg. Leieinntekter er nå en 

vesentlig del av omsetningen på 133 mill. for 2020. 

Borg Havn er den havna i Oslofjorden med størst bredde i varetyper og 

godshåndtering. Hovedterminalen på Øra, sammen med Alvim i Sarpsborg og 

diverse havner på Hvaler, håndterer: tørr og våt bulk, stykkgods, containere, 

Roll-on – Roll-off, prosjektlaster, cruise og fiskeri (Utgårdskilen er største 

fiskerimottak øst for Lindesnes).  

Gjenfyllingene av bassengene på Øra har gitt tiltrengt areal, men areal er 

fortsatt en utfordring. Kaiplass på Leca-området til det planlagte nærings-

arealet på Tofteberg sammen med ny bro Torp-Tofteberg vil være gunstig. Men 

vedlikehold og utbedring av farleden inn til Fredrikstad er prioritet nr. 1! 

Den nye Havne- og farvannsloven fordeler ansvar mellom Staten og kommunene, 

men det ble pekt på utfordringer som er oppstått. Glomma er nemlig en hovedled 

med statlig ansvar, midt i kommunen.  

Borg Havn er en viktig beredskapshavn. Dette får vi høre mer om neste onsdag! 

 

Vinlotteriet 

Dag Strømsæther vant vinflasken. Gratulerer! 

 

Referat: Bernt Børresen  


